
Referat, bestyrelsesmøde Odense Friskole den 19. august 2023 kl. 18-21.   
   

Mødeleder:  Mette  
Referent: Sidsel   

Dagsordenspunkt    Bemærkninger   

Sang   Claus vælger en sang. Vi synger ”Danmark nu blunder den lyse nat” 

Velkommen og introduktion af Søren. Søren er nyvalgt rådsformand og deltager 
derfor i bestyrelsesmøder, som repræsentant for det pædagogiske personale.  

Delt 
arbejdsmappe   

Vedr. Kommunikation på Intra/delt arbejdsmappe.  Proceduren er som 
vedtaget på bestyrelsesmødet d. 1.5.2024.  
 
Vi kommunikerer på Intra og har arbejdsdokumenter, årshjul og bestyrelsens 
forretningsorden i en lukket gruppe på SharePoint. Referater sendes på Intra til 
bestyrelsen efter afholdt bestyrelsesmøde. Referater godkendes på efterfølgende 
bestyrelsesmøde. Hvis bestyrelsesmedlemmer har kommentarer til referatet, så taler 
vi i fællesskab om disse til bestyrelsesmødet, hvor referatet godkendes. Når referatet 
er godkendt, så lægges det i referat-mappe på Intra. 
  
Husk når der sendes beskeder til bestyrelsen at vinge det af som bestyrelsesmail, så 
er den lettere at finde i mailboksen på Intra.  
  

Godkendelse af 
referat 

Referat fra bestyrelsesmødet 1/5 2024 er godkendt.  

Fordeling af 
bestyrelsens 
deltagelse i 
forældremøder, 
rådsmøder, 
bestyrelseskursus 
samt dato for 
pædagogisk dag. 
 

Rådsmøder - altid torsdage, kl. 18.30-20.30. Bestyrelsen fordeler sig og 
deltager i rådsmøderne efter følgende plan:  

12.9 -  

14.11 - Mette og Helle 

23.1 - Nina og Anders 

13.3 - Johan og Mette 

Herudover deltager skolebestyrelsesmedlemmer i forældremøder på 0. og 
4.årgang samt i 7.c. 

Kommende forældremøder i 
- 0.kl, 29.8, kl. 16.45 - 19.15, Nina repræsenterer bestyrelsen. Monica og Tina 
kontakter Nina og aftaler nærmere.  
- 4.kl, 11.9, kl. 19-21, Johan repræsenterer bestyrelsen. 
- 7. c - i aften, Nina går fra bestyrelsesmødet og deltager i forældremødet.  

Pædagogisk dag, d. 21.2. 2025 



Bestyrelseskursus, Middelfart Friskole, d. 24.9, kl. 17-20. Sidsel sender linket 
til bestyrelsesmedlemmer og herefter meldes tilbage i forhold til tilmelding. 
Deadline for tilbagemelding om deltagelse eller ej er fredag d. 30.8. til Sidsel.  

Ansættelsessamtaler til lærerstilling i uge 35, Mette og Helle deltager.  

Dokumenter fra 
tidligere udvalg i 
bestyrelsen 

Vi taler om det udvalgsarbejde som resulterede i dokumentet ”Guide til 
Kontaktforældre”. Guiden lægges i bestyrelsesmappen på Intra. Guiden er 
oplagt at tage med som bestyrelsesmedlem til forældremøder og præsenteres 
derudover af klasselærerne i klasserne til forældremøder, når der skal vælges 
kontaktforældreudvalg.  

Dokumentet ”Forældrehenvendelser” - om henvendelse til bestyrelsen fra 
forældre er tilgængeligt på skolens hjemmeside.   

Hvad er bestyrelsen 
optaget af? 

  

   

Hvad er vi optaget af i bestyrelsen? Vi brainstormer emner og taler åbent om 
hvad vi hver især er optagede af.  

- Fortællingens vigtighed på Odense Friskole. Bestyrelsens fortsatte 
bevidsthed og fortælling om værdisætningerne. 

- Hjemmesiden - hvordan kan den gøres mere levende? 
- Grøn skole i byen - begrønning, bæredygtighed, biodiversitet og mad. 
- Teknologi og innovation - hvilke dispositioner gør vi for at følge med 

udviklingen? 
- Bæredygtighed part 2 
- IT og sikkerhed - bestyrelsens ansvar 
- Det virtuelle fællesskab <-> det fysiske fællesskab. 
- Årsmøde - hvordan inviterer og engagerer vi flere forældre? 

Demokratidag for både elever og forældre.  
- Seksualitet og sundhed 
- Hvordan kan bestyrelsen bidrage til den obentlige debat? 

Mette (formand), Anders (næstformand) og ledelsen beslutter til kommende 
bestyrelsesmøde, hvordan vi arbejder videre med de forslagene herover.  

Johan, Anders og Merete mødes og forbereder et par forslag til, hvordan det 
kan lade sig gøre, at årsmødet struktureres og planlægges som en dag, der 
henvender sig til alle skolens familier.  
 

Orientering fra 
medarbejdere   

Kim og Søren 
- tre gode og ebektive fælles forberedelsesdage for pædagoger og lærere er 
veloverstået. 
- dejligt at have børn og liv i huset igen.  
- ny mødestruktur for pædagogisk personale, så vi kan få organiseret et mere 
ebektivt samarbejde mellem lærere og pædagoger.   
- Ansatte, der har lyst, deltager i DHL-løb.    

Orientering fra 
ledelsen   

Tommy 

Nye fastansatte pædagoger i SFO (Anne-Mette og Agnete) og Klub (Sophie). 



Derudover har vi ansat to pædagoger som medhjælpere i 0.klasse, Daniella og 
Julie. De har indtil efterårsferien timer i både skole og i SFO om eftermiddagen.  

Arbejdstidsregistrering er sat i gang. Vi hjælpes ad og får det til at fungerer.  

Bålhytten er etableret, men den skal gås efter og færdiggøres snarest. Den 
indvies med et fælles arrangement.  

Sandkassen ved siden af bålhytten er også renoveret.  

SFO-sommerarrangementet fra juni (blev aflyst pga. dårligt vejr) gennemføres i 
september. Indbydelse er på forældreintra.   

Sidsel og Thomas   

Dejligt at være kommet i gang igen med alle nye og gamle elever og forældre 
samt alle ansatte. Alle klasser er fyldt op med elever derudover går 175 elever i 
SFO og 66 elever går i Klub.  

• Jobopslag er ude og vi håber, at ansætte ny kollega til opstart d. 1.10.  
• Medarbejderhuset er i sommerferien - malet både ind- og udvendigt, 

nye møbler er bestilt. Der er ryddet grundigt op i mange af 
opbevaringsrummene.  

• Garderobekælder, vi afventer stadig Dansk Miljø Rådgivning svar på 
jordprøver.  

• Det røde hus - er nu indrettet til teknologi-undervisning på 1. sal/Lego 
Mindstorm bord. Der afholdes stadig samtaler i det røde hus og det er 
også her Lene (sundhedsplejersken) mødes med elever.  

• Nye skolemøbler til 2. og 3. klasserne i uge 35 
• Indretning af store skolegård er stadig et igangværende projekt.  
• Fotografering er overstået. Vi overvejer om vi fortsat skal bruge Dansk 

Skolefoto. 
• Skoleblad er delt ud til alle yngstebørn i familierne.  
• I det pædagogiske råd og på pædagogisk dag har vi formuleret en 

politik for kommunikation mellem skole og hjem. Denne gennemgås på 
skoleårets forældremøder og er tilgængelig på forældreintra.   

• Nye tiltag i digitaliseringstegn (protokol, digital bilagsføring og 
arbejdstidsregistrering for alle ansatte).  

Evt. - hvordan skelnes mellem mobilfrihed og skærmfrihed?  
- Det foreslås, at mødelederrollen går på skift blandt 
forældrerepræsentanterne i bestyrelsen til de kommende bestyrelsesmøder.  

   
 

 

 


